
Fra: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>  

Sendt: 3. juli 2020 11:28 

Til: XXXXXXXXXX 

Emne: SV: Ang. institution på Saxtorphsvej 

 

Kære XXXXXXXXXX 

Tak for din henvendelse til Børne- og Ungdomsudvalget vedr. dine bekymringer i forbindelse med opførelsen af 
Københavns Kommunes kommende daginstitution på Saxtorphsvej 11. 

Københavns kommune er udfordret af, at befolkningstallet stiger og behovet for flere daginstitutionspladser og 
nye institutioner vokser. Samtidig skal vi sørge for, at der i årene fremover er daginstitutionspladser til alle byens 
børn. Men det er ikke sådan, at kommunen har valgt at overhøre kritikken af opførelsen af en tredje institution på 
Saxtorphsvej, som du skriver afsluttende i din henvendelse. 

Jeg har stor forståelse for, at man i kvarteret kan ærgre sig over, at der skal bygges på et grønt areal. Der er dog 
forsat et markant behov for at udbygge med daginstitutionspladser både i den nordlige og den sydlige del af 
Valby, og der har i Københavns Kommune været et omfattende arbejde med at lede efter byggegrunde i 
området. Her har det vist sig, at Saxtorphsvej er den mulighed, vi står med, som vi ved kan sikre 
daginstitutionspladser nok til alle børn i Valby i de kommende år. Ved forhandlingerne om Budget 2020 blev 
daginstitutionsprojektet på Saxtorphsvej politisk besluttet, en beslutning som er indgået af samtlige partier på 
Københavns Rådhus. 
 
Hvad angår den forestående byggeperiode, er det velkendt, at det næsten altid kan mærkes af naboer og 
lokalområde, når man opfører et nyt byggeri. I Københavns Kommune er det Byggeri København under 
Økonomiforvaltningen, som står for at planlægge og udføre kommunens byggerier. I Byggeri København har 
man stor erfaring med at planlægge og indtænke både eksisterende brugere og naboer, og man har stort fokus 
på at minimere generne fra byggerier og holde brugere og naboer orienterede om status og videregive relevant 
information til de berørte parter i den periode, byggeriet er under opførsel.  
  
Børne – og Ungdomsforvaltningen har samtidig et tæt samarbejde om hjælp og support til ledelse og personale 
til de to eksisterende institutioner Arken og Nabohuset, i forhold til de udfordringer og problematikker de har 
haft. For begge institutioner gælder det, at de er godt på vej og i gang med at løfte kvaliteten 
 
I processen med lokalplanen for byggeriet bliver der arbejdet med de fremtidige trafikale løsninger for 
Saxtorphsvej. Undersøgelser peger bl.a. på, at en ensretning af vejen vil lette de trafikale udfordringer i området. 
Samtidig med de tiltag, som indarbejdes i lokalplanen, bliver problematikken med udflytterbussens fremtidige 
tilknytning drøftet internt i Børne- og Ungdomsforvaltningen. Beslutningen om udflytterens fremtidige 
tilknytning bliver taget i samarbejde mellem de forskellige parter ud fra, hvad der skønnes at give den bedst 
mulige løsning samlet set. 
  

Jeg håber, at ovenstående kan være med til at nuancere billedet af kommunens arbejde med 

daginstitutionsbyggeriet på Saxtorphsvej. Københavns Kommune vil arbejde med projektet, så det giver mest 

muligt værdi for nærområdet - herunder behovet for at få passet byens børn. 

  

Tak fordi du tog dig tid til at skrive til mig. 

 

 
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 
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Fra: XXXXXXXXXX 

Sendt: 22. juni 2020 15:27 

Til: Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-

Kristian_Lutken@kk.dk>; Henrik Svendsen (Borgerrepræsentationen) <Henrik_Svendsen@kk.dk>; Borgmesteren for 

BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen 

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) 

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk> 

Emne: Ang. institution på Saxtorphsvej 

 

Kære Børne- og ungdomsudvalg.  

Jeg skriver ang. en ny børneinstitution på Saxtorphsvej. Jeg havde egentlig troet, at I ville have omgjort beslutningen 

om at inddrage kvarterets eneste lille grønne plet og kile en tredje institution ind på en lille bitte villavej i Valby 

Vænge. Men det er som bekendt ikke sket, så derfor får I nu denne mail, der er skrevet i bedste mening.  

Jeg skriver selvfølgelig, fordi jeg selv har noget i klemme – mine døtre går i Arken, og jeg bor selv i området – i Lyset.  

Først og fremmest burde det stå klart, at der ikke er behov er for yderligere en institution i netop dette område. Der 

er allerede masser af plads til børnene i kvarteret i de allerede eksisterende institutioner. Derfor ville det have været 

logisk at placere en ny institution i et andet område af Valby. Der er masser af områder, hvor der er meget længere 

mellem institutionerne, og hvor der ville være et kæmpe behov for, at man byggede. Jeg forstår ikke, hvorfor der 

ikke er taget mere højde for dette behov i beslutningen.  

Dernæst er der hensynet til de børn og det personale, der nu i omkring to år skal gå op og ned af en byggeplads på 

en grøn plet, som de i øvrigt har benyttet i deres hverdag. Her er det værd at nævne, at begge naboinstitutioner er 

steder, der har og har haft store vanskeligheder og været under kraftig kritik - også i medierne. Det lader 

eksempelvis til, at det er rigtig svært for Arken at tiltrække kvalificeret arbejdskraft. Hvis jeg var pædagog, og jeg 

kunne vælge og vrage, ville jeg ikke vælge en arbejdsplads ved siden af en byggeplads. Jeg frygter, at byggeriet 

kommer til at forringe kvaliteten yderligere og give endnu større personaleomsætning. I mine øjne er 

personaleudskiftningen i forvejen på et kritisabelt niveau.  

Samtidig har I valgt at symptombehandle ved, at Saxtorphsvej bliver gjort ensrettet. Antallet af biler vil stadig stige 

voldsomt, da de fleste nye børn vil komme fra andre områder af Valby, og det vil derfor betyde, at alle disse biler i 

stedet for primært at benytte en enkelt vej i kvarteret, nu skal benytte flere veje for at hente og bringe. Trafikken 

består, men den kommer altså bare til at blive rykket rundt på de andre små villaveje i området, hvor nybegynder-

cyklister skal forsøge at manøvrere rundt i morgentrafikken.  

At man vælger at flytte udflytterbussen, rykker i min verden ikke noget særligt. Det har faktisk stort set ingen anden 

betydning, end at bussen potentielt får et lidt nemmere sted at parkere. Det lugter lidt af en nem løsning, der ikke 

rigtigt har den store betydning i forhold til, at der kommer en ny institution med 13 stuer.  

Jeg forstår ikke, at I har valgt at overhøre kritikken af opførslen af denne tredje institution. Og jeg har endnu til gode 

at møde en eneste borger, som synes, at planen om en tredje institution på Saxtorphsvej er god.  

Det var blot mine input. Tak for jeres tid og jeres arbejde i øvrigt.  

Med venlig hilsen 

XXXXXXXXXX  

XXXXXXXXXX  

XXXXXXXXXX 
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